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افزايش ۱۰۰ درصدي قيمت ماهي قزل آلا

در ادامه روند افزايش�ي قيمت ماه�ي قزل آلا در چن�د ماه اخير، 
اين محصول مصرفي مردم ت�ا بيش از ۱۰۰ درص�د افزايش قيمت 
داش�ته و بالاي ۱۰۰ ه�زار تومان در ه�ر كيلو فروش رفته اس�ت. 
به گزارش ايسنا، افزايش قيمت ماهي در سال جاري در آمار مركز آمار ايران 
مشهود بود و با توجه به آنچه در يكي، دو ماهه گذشته در بازار اين محصول 
اتفاق افتاده آمار رسمي نيز رشد قابل توجه قيمت آن را نشان مي دهد، 
اين در حالي است كه در مهرماه سال جاري هر كيلو ماهي قزل آلا به طور 
متوسط ۷۹ هزار و ۳۰۰ تومان فروش رفته و تا بيش از ۱۰۰ هزار تومان هم 
قيمت خورده، در حالي كه قيمت هر كيلو در مهرماه سال گذشته به طور 
متوسط ۳۹ هزار و ۵۰۰ تومان و در شهريورماه امسال حدود ۶۹ هزار و ۶۰۰ 
تومان بوده است. بر اين اساس، گزارش هاي رسمي نشان مي دهد ماهي 
قزل آلا نسبت به شهريورماه ۱۴ درصد و در مقايسه با مهرماه سال گذشته 
۱۰۰/۵درصد گران شده است. چندي پيش اتحاديه مربوطه در رابطه با 
دلايل افزايش قيمت ماهي قزل آلا به كاهش توليد، افزايش قيمت خوراك، 

افزايش صادرات و بالا رفتن تقاضا اشاره كرده بود. 
همچنين خبرهاي رسيده از بازار حاكي از آن است كنسرو ماهي تن نيز 
افزايش قيمت داشته است، به طوري كه هر قوطي ۱۸۰ گرمي در مهرماه 
به طور متوسط ۲۸ هزار و ۳۰۰ تومان و تا ۳۰ هزار تومان هم فروخته شده 
است كه نشان مي دهد نسبت به مهرماه پارسال ۳۸/۲درصد و در مقايسه 

با شهريورماه امسال ۱/۶درصد گران شده است. 
........................................................................................................................

 دستگيري معاون سابق وزارت صمت 
و شبكه دلالان مرتبط

معاون سابق وزير صمت و شبكه دلالان مرتبط با وي كه نقش زيادي 
در التهاب�ات بازار روغن و كمبود اين كالاي اساس�ي در س�ال ۹۹ 
داشتند، به دست نيروهاي سازمان اطلاعات سپاه بازداشت شدند. 
به گزارش خبرگزاري صدا و سيما، اين مسئول وقت دولتي، متهم است 
كه با دريافت رشوه، ارز ۴هزارو۲۰۰ توماني مربوط به واردات روغن را 
به ش��ركتي خصوصي تخصيص داده كه نه تنها از اين ارز براي واردات 
روغن استفاده نكرده بلكه بخشي از ذخاير راهبردي روغن كشور را نيز به 
صورت غيرقانوني به فروش رسانده است. پرونده اين متهمان كه به اتهام 
اخلال در نظام اقتصادي كشور بازداشت شدند و اقدامات سوء مختلفي 
از قبيل ارتشاء، حيف و ميل بيت المال، خيانت در امانت و قاچاق انجام 

داده اند، جهت رسيدگي در اختيار قوه قضائيه قرار گرفته است. 
........................................................................................................................

وزير صمت وعده داد
ارتباط دلار با كالاي داخلي را قطع مي كنيم

وزير صنعت، معدن و تجارت ب�ا بيان اينكه ارتب�اط دلار با كالاي 
داخلي را قط�ع مي كنيم، اظهار كرد: س�از و كاره�اي جديدي به 
عنوان الگ�وي مديريت ب�ازار طراح�ي كرده اي�م و از تصميمات 
روزم�ره، مقطع�ي و موردي ب�ه حالت سيس�تمي مي رس�يم كه 
اين الگو تا آخر امس�ال اكثر محص�ولات را در ب�ر خواهد گرفت. 
به گزارش شبكه اطلاع رس��اني توليد و تجارت ايران )شاتا(، سيدرضا 
فاطمي امين در نشس��ت هم انديشي با اعضاي كميس��يون صنايع و 
معادن مجل��س و معاونان وزارت صم��ت، با بيان اي��ن مطلب افزود: 
ساختار بازار از عوامل مرتبط با بروز و تشديد تورم است، برنامه اي براي 
 مديريت بازار داريم كه اثرات تورمي مرتبط با ساختار بازار را كاهش 

خواهد داد. 
وي با بيان اينكه بانك ها با اضافه برداشت و تسهيلات به رشد نقدينگي 
دامن مي زنند، گفت: ما مي توانيم نقدينگي مازاد و سرگردان را جمع 
كنيم كه در اين راستا ۱۵۰پروژه با ۵ هزار ميليارد تومان سرمايه تعريف 

كرده ايم تا با هدايت نقدينگي به كاهش تورم كمك كنيم. 
فاطمي امين همچنين در خصوص بازار ارز و تأثير قيمت هاي خارجي بر 
كالاهاي داخل، تصريح كرد: بايد تلاش كنيم ارتباط دلار با قيمت هاي 
بازارهاي داخلي را قطع و با عوارض پلكاني اين ارتباط را اصلاح كنيم و 
اجازه ندهيم رانت هاي ارزي به داخل منتقل شود. روي صادرات تمركز 
جدي داريم و مي خواهيم در شش ماهه دوم سال حدود ۵ ميليارد دلار 

بيش از مدت مشابه سال قبل صادرات انجام شود. 
   اجراي طرح صندوق هاي ارزي در دستور كار است

وزير صمت در ادامه با بيان اينكه اجراي طرح صندوق هاي ارزي جزو 
پروژه هاي آينده ما خواهد بود، بيان كرد: مردم دلارهاي خود را در اين 
صندوق ها سرمايه گذاري خواهند كرد و ما نيز اين منابع را در توسعه 
تجارت خارجي كشورمان مصرف مي كنيم. فاطمي امين همچنين در 
خصوص اصلاح س��اختار تنظيم بازار گفت: روش ه��اي قبلي از قبيل 
بازرسي و نظارت تأثيرهاي مقطعي دارند، ما مي خواهيم همزمان با اين 
روال و تفويض اختيار تنظيم بازار محصولات كش��اورزي دامي و باغي 
به جهاد كشاورزي، اصلاح ساختارهاي جدي در حوزه مديريت بازار را 

دنبال و الگوي جديد مديريت بازار را اجرا كنيم. 
وي اين مديريت را در دو حوزه كالاهاي پايه و مصرفي دانست و افزود: 
ساز و كارهاي جديدي طراحي كرده ايم و از تصميمات روزمره، مقطعي 
و موردي به حالت سيستمي مي رس��يم و اين الگو تا آخر امسال اكثر 

محصولات را در بر خواهد گرفت. 
وزير صمت در خصوص تنظيم بازار بخش خدمات نيز اضافه كرد: حوزه 
خدمات، پيچيدگي هاي خاص خود را دارد و همواره ۵۰ درصد تورم در 
اين حوزه اتفاق مي افتد، براي تنظيم بازار خدمات نيز برنامه اي يك ساله 

داريم كه تا شهريور ماه سال آينده نهايي و اجرا خواهد شد. 
   احداث ۱۱هزار مگاوات ظرفيت نيروگاهي توليد برق

فاطمي امين در بخش ديگري از س��خنان خود، با بيان اينكه بيش از 
۴۰ درصد برق كشور در بخش صمت مصرف مي شود، تصريح كرد: برق 
در واقع بخش بالادستي فولاد و پتروشيمي است، در راستاي افزايش و 
مديريت توليد برق تعامل خوبي با ستاد اقتصادي دولت و وزارتخانه هاي 
نفت و نيرو داريم و احداث ۱۱ هزار مگاوات ظرفيت نيروگاهي براي توليد 

برق را در توافق با وزارت نيرو شروع كرده ايم. 
وي در خصوص تأمين سرمايه در گردش واحدهاي توليدي نيز اظهار 
كرد: تأمين مال��ي زنجيره هاي تولي��دي را تا دو ماه آين��ده عملياتي 

خواهيم كرد. 
فاطمي امين در خصوص ب��ورس و راهكارهاي موفقيت در بورس كالا 
گفت: واحدهاي بورس��ي را بايد به صورت صحي��ح در بورس كالا قرار 
دهيم و امكان اجراي قاعده هاي بورس��ي را داش��ته باشيم تا قاعده ها 

يكپارچه شود و زيرساخت لازم براي اجراي قواعد نيز فراهم  آيد. 
وزير صنعت، معدن و تجارت در پايان گفت: در الگوي جديد مديريت 
بازار ۲۵ قاعده وجود دارد كه از زيرس��اخت هاي بورس كالا اس��تفاده 

مي كنند. 
گفتني است در اين نشست اعضاي كميسيون صنايع و معادن مجلس 
شوراي اسلامي به بيان مهم ترين نقطه نظرات خود در خصوص ارائه ساز 

و كارهاي جديد تنظيم بازار وزارت صمت پرداختند. 

گزارش كميس�يون اقتصادي مجل�س درباره 
تقاض�اي تحقيق و تفح�ص از س�ازمان بورس 
اوراق بهادار روز گذشته دستور كار مجلس بود 
كه نمايندگان با ۱74 رأي مثبت ب�ا اجراي اين 
طرح موافقت كرد ند، در اين گزارش اعلام شد 
شاخص بورس در ماه هاي اخير 3۰ درصد كاهش 
پيدا كرده و مردم 7۰ ميليارد دلار ضرر كردند. 
در جريان قرائ��ت گزارش كميس��يون اقتصادي 
مجلس، حجت الاسلام سيدناصر موسوي لارگاني 
نماينده متقاضيان تحقيق و تفحص از س��ازمان 
ب��ورس اوراق بهادار اظهار داش��ت: وضعيت فعلي 
بورس در كش��ور بسيار اسفبار اس��ت و ميليون ها 
نفر سهامدار اصلي و خانواده هاي آنها امروز منتظر 
تصميم نمايندگان مجلس هس��تند تا آنهايي كه 
براي جيب خود سرمايه مادي مردم و از آن مهم تر 
اعتمادش��ان به دولت را س��لب كرده اند، مجازات 

شوند. 
وي افزود: در خص��وص افزايش ش��اخص و افت 
تاريخي آن كه موجب ش��د ۹۰ درصد س��رمايه 
ملت در حدود ه��زارو۵۰۰ هزار ميلي��ارد تومان 
ذوب شود، دو شائبه وجود دارد؛ ابتدا اينكه تأمين 
كس��ري بودجه دولت از طريق دست انداختن در 
س��رمايه مردم در بورس بود و دوم اينكه اشخاص 
دانه درشت سياسي، حقوقي ها، شركت هاي كاغذي 
و كارگزاران در يك سال چه ميزان از سرمايه ملت 

را به جيب زدند. 
نماينده فلاورجان در مجلس تصريح كرد: بررسي 
تحولات رخ داده در س��ازمان بورس اوراق بهادار، 
چگونگي و علت واقعي تش��ويق ميليوني مردم به 
حضور در بورس بدون دادن آموزش لازم به ملت و 
بررسي اينكه آيا در اين فرآيند دولت دنبال كسري 
بودجه بوده يا خير، سؤال اصلي متقاضيان تحقيق 

و تفحص است. 
   يقه سفيدها جواب دهند

موسوي لارگاني با اشاره به يقه سفيدهايي كه طي 
يك س��ال گذش��ته دهها ميليارد تومان از بورس 
به جيب زده اند بايد به س��زاي عمل خود برسند، 
خاطرنش��ان كرد: افزايش نرخ به��ره بين بانكي و 
فروش اوراق توس��ط دولت، فروش سهام توسط 
دولت به منظور جبران كس��ري بودجه و ش��ايعه 
قيمت گذاري دستوري در صنعت فولاد، تأييدها 
و تكذيب هاي پي در پي براي عرضه صندوق هاي 
ETF دولت��ي و فروش هاي هيجاني حقوقي هاي 

بازار در نمادهاي مختلف از جمله مس��ائلي است 
كه موجب ش��د سقوط ش��اخص بورس رخ دهد. 
رشد حبابي ش��اخص، علت تش��ويق روحاني به 
حضور مردم در بورس ب��دون هيچ گونه آموزش، 
گرانفروشي سهام، فروش س��هام كاغذي از ديگر 
مس��ائل مرتبط با موضوع مذكور اس��ت. رعايت 
نكردن تشريفات قانوني در نحوه دعوت و تشكيل 
جلسات رسمي شورايعالي بورس اوراق بهادار منجر 
به ممانعت از اعمال نظارت مجلس شوراي اسلامي 
بر اجراي قانون و استنكاف از قانون و اجراي ناقص 
قانون و نقض قانون در تعيين رئيس سازمان بورس 
اوراق بهادار از تخلفاتي است كه در گزارش به آنها 

اشاره شده است. 
بعد از قرائت گزارش كميسيون اقتصادي مجلس 
از ۲۱۸ نماين��ده حاضر در صح��ن علني مجلس 
۱۷۴نماينده با تحقيق و تفحص از سازمان بورس 
موافقت كردند و هشت نماينده رأي مخالف دادند، 

ضمن اينكه هشت رأي هم ممتنع بود. 
همچنين محس��ن عليزاده، عضو ناظر مجلس در 
ش��وراي عالي بورس از ش��روع تحقيق و تفحص 
مجلس ش��وراي اس��لامي از س��ازمان ب��ورس و 
ش��ركت هاي تابعه خبر داد و گفت: بابت اتفاقاتي 
كه در سال گذشته در بازار سرمايه شاهد آن بوديم، 
تعدادي از همكاران ما درخواست تحقيق و تفحص 

از بازار سرمايه را ثبت كردند. 
او در ادامه بيان كرد: س��پس اي��ن طرح تحقيق و 

تفحص در كميسيون اقتصادي مورد بررسي قرار 
گرفت و تصويب ش��د، اما بنا ب��ه دلايلي و به علت 
ملاحظات��ي از زواي��اي اين تحقي��ق و تفحص در 
بازار سرمايه، در آن زمان اين طرح را مسكوت نگه 
داشتيم، زيرا اين احتمال وجود داشت كه عوامل 
مخرب بازار سرمايه، دليل ريزش شاخص را شروع 
تحقيق و تفحص بدانند و ش��ايد باعث بر هم زدن 

آرامش بازار مي شد. 
عضو ناطر مجلس در شوراي عالي بورس ادامه داد: 
اتفاقاتي كه اخيراً در بازار سرمايه شاهد آن هستيم، 
موضوعاتي كه به گوش ما رسيده از تخلفات موجود 
در سازمان بورس و شركت هاي تابعه آن، ضرورت 
انجام اين تحقيق و تفحص را دو چندان كرده و به 
همين دليل در كميسيون اقتصادي پيگير آن بوديم 
و به دنبال اين هس��تيم كه اين تحقيق و تفحص 
هرچه سريع تر انجام شود و تمام ابعاد اتفاقاتي كه 
از سال گذش��ته تا امروز رخ داده، براي سهامداران 

مشخص شود. 
وي در پاس��خ به هدف اصلي اين طرح بيان كرد: 
اين طرح محور ه��اي متع��ددي دارد، اما عمدتاً 
اتفاقاتي ك��ه تاكنون در ب��ازار س��هام رخ داده، 
سوء مديريت هايي كه شكل گرفته، نظارت هايي 
كه بايد انجام مي ش��ده، ام��ا كوتاهي ش��ده ، از 
مهم ترين محور ه��اي تحقيق و تفحص اس��ت. 
س��ازمان بورس، تمامي بورس ها و شركت هاي 
تابعه موارد شمول اين تحقيق و تفحص هستند. 

بعد از اثبات تخلفات، ق��وه قضائيه حتماً برخورد 
خواهد كرد و مجلس نيز از ابزار هاي نظارتي خود 

استفاده مي كند. 
او افزود: اين تحقيق و تفحص حداقل شش ماه تا 
يك سال زمان مي برد، اما ش��روع آن مهم است و 
با آغاز اين طرح خيل��ي از موضوعات براي همگي 

روشن خواهد شد. 
عضو ناظر مجلس در شوراي عالي بورس در پاسخ 
به اينكه آيا سهامداران با اجراي اين طرح مي توانند 
به جبران زيان هاي خود در س��ال گذشته اميدوار 
باش��ند، اظهار كرد: جبران ضرر س��هامداران در 
سال گذش��ته را نمي توانم تضمين كنم، اما ابعاد 
آن مشخص خواهد شد كه از چه كانالي اين ضرر و 
زيان آغاز شد و چه عواملي در اين جريانات مقصر 

بوده اند. 
پورابراهيمي:بدون تع�ارف با همه متخلفان 

بورس برخورد مي كنيم
رئيس كميس��يون اقتصادي مجلس با اش��اره به 
تصويب تحقيق و تفحص از عملكرد سازمان بورس 
اوراق بهادار در نشست علني ديروز مجلس گفت: با 
تصويب طرح تحقيق و تفحص، روند جديد ارزيابي 
عملكرد بازار سرمايه در كشور آغاز شد و به زودي 
بررسي تمام گزارش هاي مبتني بر عملكرد ناصحيح 

در حوزه بازار سرمايه در دستور كار قرار مي گيرد. 
 محمدرضا پور ابراهيمي با بي��ان اينكه در جريان 
تحقيق و تفحص از بازار س��رمايه، وضعيت فعلي 
نيز بررسي مي شود، افزود: يك شنبه هفته آينده، 
نشست مشترك كميس��يون اقتصادي مجلس و 
وزير امور اقتصادي و دارايي، رئيس سازمان بورس 
و اعضاي ش��وراي عالي بورس به منظور بررس��ي 
وضعيت نابسامان بازار سرمايه و عدم تصميم سريع 
دولت براي بهبود شرايط برگزار مي شود. وي اضافه 
كرد: اميدواريم هر چه س��ريع تر همزمان با برنامه 
نظارتي و طرح تحقيق و تفح��ص از بورس، دولت 
سيزدهم اقدامات پايه اي، كوتاه مدت و رويكردي 
را در دس��توركار قرار دهد تا خروجي اين اقدامات 

موجب بهبود بازار سرمايه شود. 
رئيس كميسيون اقتصادي مجلس با اشاره به اينكه 
در حوزه تخلفات بازار س��رمايه با هيچ كس تعارف 
نداريم و صرف نظر از دولت ها با متخلفان برخورد 
مي كنيم، تصريح كرد: هدف ما سلامت بازار سرمايه 
براي حضور مردم، ايجاد شرايط رقابتي و جلوگيري 

از رانت است. 

مجلس از  ضرر 70 ميليارد دلاري مردم در بورس 
تحقيق و تفحص می کند 

  گزارش 2

تكمي�ل  در  خودروس�ازان  مش�كلات 
خودروهاي ناق�ص و تأخير در عرضه خودرو 
به بازار عاملي ش�ده اس�ت تا بازار با كمبود 
خودروي صفر روبه رو ش�ود و قيمت ها گران 
ش�ود. مديركل صنايع حمل و نق�ل وزارت 
صمت معتقد اس�ت: در حال حاض�ر امكان 
افزايش توليد خودرو وجود دارد اما به دليل 
اينكه برخي از محصولات زيان ده هس�تند، 
خودروسازان تمايلي به افزايش توليد ندارند. 
بازار خودرو ب��ا وعده و وعيده��اي وزير صمت 
مسئولان مربوطه و سردرگمي آينده اين صنعت 
دچار نابس��اماني شده اس��ت. از يك سو وعده 
افزايش قيمت ه��ا و ارزاني قيمت خ��ودرو و از 
سوي ديگر آزادسازي قيمت ها و يكسان شدن 
قيمت بازار و كارخانه التهابات بازار را صدچندان 

كرده است. 
   خودروس�ازان به دليل زيان، توليد را 

افزايش نمي دهند
در حالي كه وزير صمت قول افزايش تيراژ توليد 
را داده است، مديركل صنايع حمل و نقل وزارت 
صمت مي گويد: خواسته وزير الزاماتي دارد كه 

اگر محقق ش��ود، تيراژ توليد افزايش مي يابد. 
در حال حاضر ام��كان افزايش تولي��د خودرو 
وجود دارد اما به دليل اينكه برخي محصولات 
زيان ده هستند، خودروسازان تمايلي به افزايش 

توليد ندارند. 
سهيل معمارباشي در گفت وگو با مهر در مورد 
وضعي��ت توليد صنعت خودروس��ازي كش��ور 
مي افزاي��د: تولي��د خودرو امس��ال ب��ه حدود 
يك ميلي��ون و ۱۰۰ هزار دس��تگاه مي رس��د و 
هدفي كه براي س��ال آينده براي خودروسازان 
در نظر گرفته شده، توليد يك ميليون و ۶۰۰ هزار 

دستگاه است. 
وي در مورد نقش خودروسازان بخش خصوصي 
در توليد خودرو مي گويد: چش��م ان��داز توليد 
۱/۶ميلي��ون دس��تگاه خ��ودرو، هم ب��راي دو 
خودروساز بزرگ كشور و هم براي خودروسازان 
بخش خصوصي اس��ت. بخش خصوصي حتماً 
بايد به ميدان بيايد و در اين زمينه حركت جدي 
داشته باش��د، زيرا وزير صمت حساب ويژه اي 

روي بخش خصوصي باز كرده است. 
وي در پاسخ به اين سؤال كه آيا امكان افزايش 

۵۰۰ هزار دستگاهي تيراژ توليد براي سال آينده 
وجود دارد، تصريح مي كند: در حال حاضر نيز 
امكان افزايش توليد وجود دارد اما به دليل اينكه 
برخي محصولات زيان ده هس��تند، خودروساز 
تمايلي به افزايش توليد ن��دارد. وقتي در توليد 
يك محص��ول ۵۰ ميليون تومان زي��ان وجود 
داشته باش��د، انگيزه براي تلاش جهت افزايش 

توليد از بين مي رود. 
معمارباش��ي تأكيد مي كند: درخواس��ت وزير 
از خودروس��ازان، افزايش توليد اس��ت اما اين 
موضوع الزاماتي دارد، اگر اي��ن الزامات محقق 
شود خودروساز و قطعه ساز پاي كار هستند و با 
توجه به اينكه زيرساخت ها تا اين سطح وجود 
دارد و نياز به س��رمايه گذاري زي��ادي در حوزه 
زيرساخت نداريم، توليد يك ميليون و ۶۰۰ هزار 

دستگاه قابل تحقق است. 
مديركل صنايع حمل و نق��ل وزارت صمت در 
مورد اينكه در س��اخت هر خ��ودرو چه ميزان 
ارزبري داريم، گفت: داخلي س��ازي در صنعت 
خودرو به صورت ويژه در دستور كار است، سال 
گذش��ته ارزبري هر دس��تگاه خودرو ۲ هزار و 

۲۰۰ دلار بود كه امسال با كاهش ۴۰۰ دلاري، 
ارزبري هر خودرو به صورت ميانگين به  هزار و 

۸۰۰ دلار رسيده است. 
   پرايد ۱56 ميليون تومان شد

به گزارش تسنيم، خبرهاي رسيده از بازار حاكي 
است پرايد ۱۱۱ با رشد ۲ ميليون توماني با قيمت 
۱۵۶ تومان، تيبا۲ با رشد يك ميليون توماني با 
قيم��ت ۱۶۳ ميليون تومان، تيب��ا صندوقدار با 
رشد يك ميليون توماني با قيمت ۱۵۱ ميليون 
توم��ان، كوئيك دن��ده اي ۱۷۴ ميليون تومان، 
كوئيك اتوماتيك پ��لاس ۲۳۷ ميليون تومان و 
پرايد ۱۳۲ با رشد يك  ميليون توماني با قيمت 
۱۳۳ ميليون تومان مورد معامله قرار مي گيرد. 

همچنين س��مند ال ايكس با رش��د ۲ ميليون 
توماني با قيم��ت ۲۴۷ ميليون تومان، س��مند 
 اي اف سون با رش��د ۲ ميليون توماني با قيمت 
۲۵۶ ميلي��ون تومان و پ��ژو ۴۰۵ جي ال ايكس 
با رشد يك  ميليون توماني ۲۳۵ ميليون تومان 

قيمت گذاري شده است. 
در ب��ازار ديروز خ��ودرو، پژوپارس نيز ش��اهد 
افزايش قيمت ب��وده كه به نح��وي قيمت اين 
محصول نس��بت ب��ه هفته گذش��ته ۲ ميليون 
افزايش و به ۲۹۱ ميليون تومان رس��يده است. 
علاوه بر اين پژو۲۰۶ تيپ۲ با افزايش ۲ ميليون 
توماني با قيم��ت ۲۵۰ ميليون تومان، پژو ۲۰۶ 
تيپ ۵با افزايش يك  ميلي��ون توماني با قيمت 
۲۹۳ ميلي��ون توم��ان، پ��ژو۲۰۶ صندوقدار با 
افزيش يك ميليون توماني با قيمت ۲۹۰ ميليون 
تومان، پژو ۲۰۰۸ با قيمت ۹۵۲ ميليون تومان و 
دنا با رشد ۲ ميليون توماني با قيمت ۳۳۱ ميليون 

تومان مورد معامله قرار مي گيرد. 
به اعتقاد فروش��ندگان خودرو ب��ا وجود تمام 
صحبت ها مبني بر افزايش عرضه خودرو در بازار 
اين موضوع محقق نشده است و كاهش عرضه 
خودروهاي صفر عاملي شده تا قيمت ها در بازار 

روند افزايشي داشته باشند. 
فعالان ب��ازار كمب��ود عرضه خ��ودروي صفر 
در ب��ازار را مهم ترين عام��ل افزايش قيمت ها 
مي دانند؛ چراك��ه نرخ دلار اين هفته نس��بت 
به هفته گذش��ته ش��اهد جهش قيمتي نبود و 
س��اير مؤلفه ها نيز تغييراتي بر بازار خودرو به 
وجود نياورده اند. به نظر مي رسد در حال حاضر 
مهم ترين مقصر افزايش قيمت ها، شركت هاي 
خودروساز هس��تند چراكه مش��كلات آنها در 
تكمي��ل خودروهاي ناق��ص و تأخير در عرضه 
خودرو عاملي ش��ده اس��ت تا بازار ب��ا كمبود 

خودروي صفر روبه رو باشد. 

  گزارش   یک

 ارسال انبوه پرونده هاي فساد 
در وزارت كار به قوه قضائيه

وزير كار از تكميل تعداد قابل ملاحظه اي پرونده فس�اد در وزارت 
تع�اون، كار و رف�اه اجتماع�ي و زيرمجموعه هاي�ش خب�ر داد و 
گفت: ب�ه زودي اين پرونده ه�ا به قوه قضائيه ارس�ال مي ش�ود. 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي با حض��ور در برنامه گفت وگوي ويژه 
خبري دوشنبه شب شبكه دو سيما با بيان اينكه در اين دو ماه چندين 
عزل و نصب داش��تيم، گفت: يك��ي از تعهداتم��ان در مجلس اين بود 
كه افراد مفس��د، بي ربط و ناكارآمد را بركنار كني��م، وزارتخانه ما در 
ميان وزارتخانه ها ش��ايد جزو مواردي بود كه بيشترين عزل و نصب را 

داشته است و چندين نفر عزل شدند. 
حجت الله عبدالملكي افزود: بخشي از آنها افرادي بودند كه انواعي از فساد 
از جمله فساد اقتصادي داشتند و بخشي از آنها كساني بودند كه انواعي از 
محكوميت و جرم مانند جرائم امنيتي و اقتصادي را داشتند. بخشي از آنها 
كساني بودند كه ناكارآمد بودند؛ يعني افرادي كه تحصيلات و تخصص 
مرتبط نداشتند و پست مديريتي را اشغال كرده و بهره برداري را كاهش 
داده بودند. البته تعدادي از كس��اني كه از خدمات آنها مرخص شديم، 
مديران خدومي بودند كه يا بازنشسته شدند يا خودشان تمايلي براي 
ادامه همكاري نداشتند. وي تأكيد كرد: گزارش تفصيلي در هفته هاي 
آينده درباره برنامه مبارزه با فسادي كه عملًا در وزارتخانه در اين دو ماه 
پيش رفته است و ش��امل همه واحدهاي اقتصادي و زير مجموعه همه 

صندوق ها مي شود، خدمت مردم ارائه مي كنيم. 
عبدالملكي گفت: تعداد قابل ملاحظه اي پرونده فساد در حال تكميل 
است كه به زودي به قوه قضائيه ارسال مي شود و در دو يا سه هفته ديگر 
گزارش مبسوطي از برنامه مبارزه با فساد در وزارتخانه تعاون، كار و رفاه 

اجتماعي را خدمت مردم ارائه خواهيم كرد. 
........................................................................................................................

وجود 2 ميليون نفر نااميد از يافتن كار
وزير كار با اعلام آمار تكراري از ميزان افراد بيكار گفت: طبق آمارهاي رسمي 
حدود 4/2 ميليون نفر بيكار در كشور داريم، 2/ 2 ميليون نفر اشتغال ناقص يا 
ناپايدار دارند، حدود 2 ميليون نفر نااميد از يافتن كار داريم كه جزو جمعيت 
فعال نيستند، ۹/7 ميليون نفر هم با اشتغال كم درآمد روبه رو هستند و 
همچنين 4/5 ميليون نفر هم اشتغال غير رسمي دارند؛ يعني بيمه ندارند. 
عبدالملكي  خاطر نش��ان كرد: همه اين گروه ها باي��د مخاطب برنامه 
اشتغال دولت باشند. البته مهم ترين گروه بيكاران مطلق هستند، اما 
بقيه گروه ها هم بايد مخاطب قرار بگيرند. برنامه اي براي بيمه افرادي 
داريم كه اشتغال آنها آتيه ندارد؛ يعني بيمه نيستند يا افرادي كه درآمد 

كم دارند، طبيعتاً درآمد آنها بايد افزايش پيدا كند. 
وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: در حال حاضر يك س��امانه شبيه 
سامانه جامع اشتغال ايرانيان در وزارتخانه وجود دارد كه در حال تكميل 
اين سامانه هستيم تا به سامانه جامع برسيم و در آن سامانه اطلاعات دقيق 
خواهد شد؛ هنوز اطلاعات دقيقي از وضع اشتغال و بيكاري مردم نداريم 
كه بر اساس آن بتوان سياست هاي كارآمد انجام داد و بخشي از اطلاعاتي 
كه الان داريم، تخمين است و اين كار به طور جدي پيگيري مي شود تا بانك 

اطلاعاتي را تكميل و سياست ها را كارآمدتر تعريف كنيم. 
........................................................................................................................

 برنامه ريزي فوري 
براي خودكفايي در توليد كاغذ

ف�وري  برنامه ري�زي  ب�ر  رئيس جمه�ور  اول  مع�اون 
ك�رد.  تأكي�د  كاغ�ذ  تولي�د  در  خودكفاي�ي  ب�راي 
به گزارش پايگاه اطلاع رساني دولت، جلسه بررسي مسائل و مشكلات 
مربوط به خودكفايي توليد كاغذ در كشور و تأمين كاغذ مطبوعات و نشر، 
صبح ديروز به رياست معاون اول رئيس جمهور برگزار و تصميمات لازم 

براي حل اين مسائل اتخاذ شد. 
مخبر در اين جلسه با تأكيد بر اينكه دولت به دنبال خودكفايي در توليد 
كاغذ در كشور است، اظهار داشت: تلاش جدي دولت اين است كه ضمن 
تأمين نياز فعلي مطبوعات و نش��ر و چاپ، موانع پيش روي كارخانه ها و 
واحد هاي توليدي كاغذ را نيز برطرف كند تا با اتكا به توان داخلي، به سمت 
خودكفايي در تأمين كاغذ حركت كنيم. در اين جلسه كه وزير صنعت، 
معدن و تجارت نيز حضور داشت، راهكار هاي تأمين ارز براي رفع نياز فعلي 
مطبوعات به كاغذ و نيز ملزومات فعال سازي ظرفيت كارخانه هاي توليد 
كاغذ مورد بحث و بررسي قرار گرفت و مقرر شد در اسرع وقت نياز ها و موانع 
پيش روي كارخانه هاي توليد كننده كاغذ احصا  و تصميمات لازم براي حل 
اين مسائل اتخاذ شود. در اين نشست همچنين پس از بحث و تبادل نظر 
مقرر شد كاغذ موردنياز براي رفع نياز فعلي مطبوعات به سرعت تأمين و 
مشكلات پيش روي كارخانه هاي توليد كننده كاغذ حل و فصل شود، به 

گونه اي كه كشور ظرف مدتي معين به خودكفايي كاغذ برسد. 
........................................................................................................................
كارخانجات امسال هم مازوت مي سوزانند

دبي�ر انجمن صنف�ي كارفرمايان صنعت س�يمان اظهار داش�ت: 
اينطور كه وزارت نفت اعلام كرده ما با كمبود گاز مواجه هس�تيم 
و ممكن اس�ت براي تأمي�ن گاز خانگي بخش�ي از صنايع محدود 
ش�وند. بنابراين موافقت شده كارخانجات س�يمان براي استفاده 
۱5 روز م�ازوت را ب�ه عن�وان س�وخت دوم ذخيره س�ازي كنند. 
عبدالرضا شيخان در گفت وگو با ايلنا در مورد تأثير قطعي احتمالي گاز بر 
صنعت س��يمان و احتمال افزايش دوباره قيمت آن اظهار كرد:  زماني كه 
برق صنايع قطع شد به علت اينكه فصل كار بود، بازار به سيمان تشنه بود و 
از طرف ديگر برق زودتر از سال هاي قبل دچار مشكل و اين بار كاملًا قطع 
شد. طبيعتاً كمبود سيمان در بازار تشديد و منجر به افزايش قيمت شد. از 
آنجا كه بازار زمستان مانند تابستان سفت و سخت نيست، احتمالاً اين اتفاق 

با قطعي گاز رخ ندهد. 
وي افزود:  اينطور كه وزارت نفت اعلام كرده ما با كمبود گاز مواجه هستيم و 
ممكن است كه براي تأمين گاز خانگي بخشي از صنايع محدود شوند. بنابراين 
موافقت شده كه كارخانجات سيمان براي استفاده ۱۵ روز مازوت را به عنوان 
سوخت دوم ذخيره سازي كنند و بخشي از كارخانجات سيمان موفق شدند 

اين كار را انجام دهند. 
شيخان تصريح كرد: س��ختگيري هايي براي اين كار از طرف وزارت نفت 
انجام شده كه مذاكراتي براي آن انجام و درخواست ما ذخيره براي ۳۰روز 
بود كه فعلًا با ۱۵ روز آن موافقت شده است. مسئله دريافت ضمانتنامه از 
كارخانجات و مباحثي مانند قاچاق مطرح بود، در حالي كه كارخانجات 
مازوت را براي توليد دريافت مي كنند و محل ذخيره نيز توسط خود وزارت 
نفت پلمب مي ش��ود و تنها زماني كه گاز قطع شود اجازه فك پلمب داده 
مي شود. بنابراين موضوع قاچاق در مورد ما مطرح نيست، اما سياست هاي 
كلي وجود دارد كه باعث اين محدوديت ها مي شود. در هر صورت موافقت 
با ۱۵ روز ذخيره مازوت انجام و قرار ش��ده كه براي بخشي از آن به جاي 

ضمانتنامه  سفته بگيرند. 
وي در ادامه متذكر شد: در زمان قطعي گاز، به ناوگان ترابري سوخت مازوت 
فشار مضاعفي وارد مي شود؛ چراكه بايد نيروگاه ها و كارخانجات را تأمين كند. 
به همين علت ما از ابتداي سال درخواست داشتيم كه با توجه به وجود مخازن 
ذخيره در كارخانه ها، اجازه ذخيره سازي به كارخانجات سيمان داده شود كه 

خوشبختانه اين كار در حال انجام است. 
دبير انجمن صنفي كارفرمايان صنعت سيمان با ابراز نگراني از قطع همزمان 
برق و گاز گفت: نگراني ما اين است كه ما همزمان با قطعي گاز، قطعي برق 
نيز به علت مشكل سوخت نيروگاه ها داشته باشيم. در اين صورت ممكن 
است حتي تقاضاي زمستان را هم نتوانيم تأمين كنيم. اگر اين اتفاق بيفتد 
صنعت سيمان تقريباً به تعطيلي كشانده مي شود. با سوخت دوم طي ۱۵ روز 
ما مي توانيم توليد كرينكر را انجام دهيم، اما مراحلي مانند آسياب سيمان با 

قطعي برق دچار مشكل خواهد شد. 


